
 1 

 

 

 

 

Bestyrelsesmøde Skole & Forældre København 

Torsdag d. 11. oktober 2018 
 

1. Formalia og forplejning 
a. Valg af ordstyrer og processtyrer 

    Jens er ordstyrer, Linda er processtyrer 

      b. Godkendelse af dagsorden samt referat fra mødet d. 13.09.18 

          Godkendt efter Jens’ rettelser 

c. Er der nogle punkter, vi skal udskyde?  

    Punkt 9. udskydes til næste møde. 

 

2. Aktuel skolepolitik  
Jens har snakket med Jesper om at holde et møde vedr. pejlemærker. Jens og Kirsten deltager.  

Præsenteret ved dialogmødet: Børne- og ungdomsstrategi (2018-21). Jens: vi kan ikke være uenige med 

punkterne, men spørgsmålet er, om det dem der er mest vigtige i forhold til, hvor der bør sættes ind? 

Ikke så meget fokus på forældrene i strategien. 

Slående hvordan politikerne fokuserede på faglighed og målbare ting på dialogmødet, mens der rundt om 

bordene blev snakket meget om trivsel. Mette: det gode læringsmiljø handler også om trivsel. 

 

3. Forældresamarbejde. 4 års plan. Opfølgning. 
Kompetenceudvikling af lærere og pædagoger: Vi skal i dialog med Metropol og også tage fat i 

skolelærerforeningen. Kirsten: skal det på til næste dialogmøde? 

Jens foreslår Stefan Herman som mulig oplægsholder i forhold til, hvordan lærerstuderende bliver rustet 

til forældresamarbejdet. Kontakt til Københavns Professionshøjskole. 

Foreslået at runden med at tale budget med partierne også kunne tages det op på næste dialogmøde? 

Opsøgende forældresamarbejde: forslag om at prøve med fem skoler i første omgang.  

KLF har tidligere stillet et forslag om at lave kompetencecenter på forældresamarbejde.  

KLF-konference om det digitale forældresamarbejde: datoen for konferencen er pt. landet på den 14. 

januar 2019. De har booket Maria Ørskov. Derudover oplæg om MeBook og Aula. Deltager Danmark 

skal interviewe tre forældre, med forskellige forældreprofiler, om digitalt forældresamarbejde. Tanken er 

også, at der skal laves en film.  

Produkt af konferencen: Politikerne skal have en idé om, hvad det er, vi skal forholde os til i forhold til 

den digitale undervisning og det digitale forældresamarbejde. Stringente målsætningsrammer for lærere 

skal dokumenteres. Men også muligheder for samarbejde. 

 

4. Skolelederuddannelse. Diskussion før kontakt til Landsforeningen. 
Input fra Frederiks mail: Der nedsættes en følgegruppe med deltagelse af KLF, SKK. LFS og Skole og 

Forældre. Første møde forventes i løbet af november. SoF Kbh. får en formel indkaldelse. 

Aktion: 10 minutters brainstorm omkring strategi-punkter til følgegruppe-arbejdet.  

Diskuteret: Forældresamarbejde, samspillet med skolebestyrelserne og trivsel – som noget der også taler 

ind i en faglig ledelse. Frederik går videre med det i forhold til kontakt til Landsforeningen etc. 

 

5.  Elevinddragelse. Eksempelprincipper Punktet ændres til Røgfri Skole 
      a. Elevrådet 

      b. Generel elevinddragelse 
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Anders, Nils-Henrik og Mette har lavet en principskabelon som er blevet forbedret sammen med 

Sundhedsforvaltningen. Bestyrelsen godkendte det uden ændringer (se princip-skabelon i dropbox). Der 

laves følgemail sammen med Sundhedsforvaltningen og den sendes til bestyrelsens godkendelse inden det 

hele sendes til alle skolebestyrelsesmedlemmer torsdag 22. november og lægges på facebook. 

 

6.  Revision af vedtægter til Generalforsamlingen. Herunder dialog med Landsforeningen. 
     Se vedtægterne med diverse kommentarer i dropbox. Kommentarer til vedtægterne drøftes.    

     § 7.b. ændres til seks til 10 medlemmer.  

     § 8.e. ”mindst” slettes. 

     § 10 nederst, ændring i formulering. 

     Videre forløb: Efter tilretning sender Jens til Landsforeningen.   

 

7.  Generalforsamling 
      a. beretning: 4-års-strategi, samarbejde med KLF, Brug folkeskolen, KFE, spændingsfeltet ml.      

          fagfaglighed/karakterfokus og dannelse/trivsel. 

      b. Dirigent. Skal vi spørge Dorte igen? Enighed om at vi spørger Dorte. Jens kontakter Dorte. Alternativt  

          spørges Thomas. 

      c. Andre forslag fra bestyrelsen udover vedtægtsændringerne. 

          Det var der ikke. 

      d. Øvrigt 

          Malou tjekker referatet fra sidste generalforsamling 2017, i forhold til hvem der er på genvalg, og   

          sender info ud til bestyrelsen. 

 

8.  BYOD – hvordan skal vi føre den videre? Hvordan reagerer vi overfor skoler, der bevidst omgår    

     reglerne? 
     Se BUF’s vejledning for brug af computere m.m. Vejledningen blev sendt ud til skolerne i foråret.  
     Derudover har SoF Kbh. fire dokumenter på hjemmesiden, der linkes til. 
     Skolerne skal lægge vejledningen på deres officielle hjemmeside. Anders har lavet tre stikprøver mht.   

     dette jf. sidste møde. (se referat sept.18 i dropbox). 

     Sortedamskolen har bl.a. sendt et ulovligt dokument ud til forældrene om BYOD. (se dokument:   

     tilmelding til BYOD – for kommende 7. klasser).  

     Anders uddeler bilag til punkt 8: Tanker om BYOD/udlån. SoF Kbh. er enige i Anders’ skriv.  

     Jens påpeger, at det virker mærkeligt at klage over en klagebehandling, før klagen er lavet.  

     Nils-Henrik foreslår at vi kontakter DR Kontant. Pitch: ”Er den danske folkeskole gratis for alle?” 

     Beslutning: Anders sender klage over Sortedamskolen. SoF Kbh. laver en opfølgende henvendelse til 

     Camilla Niebuhr efter en måned, hvis der ikke er blevet reageret på klagen eller hvis reaktionen ikke har 

     tilstrækkelig effekt – især i forhold til at kunne bedre lovligheden på andre skoler.       

     Hvor mange skoler bruger BYOD?  

     (BYOD er kommunes strategi, men det er op til skolerne at lave en anden ordning, hvis de har råd til det). 

 

9.  Aula. Udskydes til næste møde. 
 

10.  Retningslinjer for forholdet ml. lokalafdelinger og sekretariatet 
        Tre lokalforeninger: København, Århus, Varde. 

        Tilbagemelding til landsforeningen: Jens melder tilbage, at der er flere ting i retningslinjerne, som SoF       

        Kbh. ikke er enige i. 

 

11.  Landsforeningens landsmøde. Herunder: 
        a. Hvem fra bestyrelsen deltager? Linda, Anders, Kirsten og Nils-Henrik deltager.  

        b. Skal ”vi” stille forslag? F.eks. forslag om styrkelse af lokalforeningerne og mulighed for  

            lokalforeningerne for at sende en delegeret til landsmødet. Frist: 26.10.18. Enighed om at vi skal   

            indsende forslaget.    
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            Linda: kan man kapre nogen til Efterårskurset?  

            Snak om at stille forslaget sammen med Århus (og evt.   

            Varde). Noah skriver forslaget og kontakter Janus fra Århusafdelingen. 

            Sidste år blev der stillet et forslag om, at SoF Kbh. skulle arbejde for, at man kan forske i at gøre  

            bløde værdier målbart. SoF Kbh. vil bringe det op på landsmødet – hvad er status? 

        c. Har bestyrelsen en anbefaling vedr. den nye formand? Janus stiller op, Rasmus (nuværende  

            næstformand) og Juliane stiller også op.  

 

12.  Kurser  

       a. Efterårskursus. Status og opfølgning 

           Kursusudvalget laver en formular mht. underskrift vedr. den overnattende elev fra Peder Lykke. 

           Kirsten forslår, om vi kan lave brainbreaks på kurset (se f.eks. Move School).  

          Vores 75 % mål: Malou tjekker op på, hvor mange skoler, der er repræsenteret på efterårskurset og  

          sender info ud til bestyrelsen. 

          Receptionen: Anders sender invitationen til Jens (og gensender til kursusudvalget). 
 

13.  Eksterne og interne arbejdsgrupper o.l. 
       a. Dialogmøde. Evaluering.  

           Problematisk at der ikke sad politikere ved alle bordene, samt at der heller ikke var opsamling fra alle  

           bordene. Informationen til bordformænd blev også udsendt sent.  

           Det fungerede godt med at sidde i områder, men lidt svært at snakke om samarbejde med   

           skolelederen, når skolelederne var med om bordene. 

           Skolelederne skal i en gruppe for sig hvis der en anden gang skal være samarbejde inden for 

           områderne [Normalt plejer vi at sige max 1 skoleleder per gruppe.]. Det skal siges tydeligt, at det man 

           har lavet bliver sendt ud. 

       b. Standardforretningsorden. Arbejdsgruppe med forvaltningen – intet nyt. 

       c. Revision af styrelsesvedtægt. Arbejdsgruppe med forvaltningen – intet nyt. 

       d. dialogmødet mellem forvaltningen, borgmester og Skolebestyrelserne. Kommentarer skal sendes til  

           Jens senest d. 12. okt. (i morgen) 

       e. FN – skyggegruppemail. Anders svarer på mailen. 

 

14.  Blad, nyhedsbrev, hjemmeside 

        a. Status blad. Bladet er sendt ud.  

            Næste blad skal ud inden det nye år. Forslag til indhold: Røgfri skole. Oplevelse på efterårskurset.  

            Marianne forslår at Bolette, tidl. praktikant hos Brug Folkeskolen, skriver artikler om efterårskurset. 

        b. Nyhedsbrev – julenyhedsbrev? Input? Udskydes. 

 

15.  Faste punkter 
       a. Læsning af dagsorden og referater fra BUU-møderne indtil næste møde.  
           Temadrøftelse om bedre fordeling af de 2-sprogede. Brug folkeskolens politiske Salon d. 21.   

           november har samme tema. Marianne opfordrer SoF Kbh. til at deltage i politisk salon. (invitationen  

           ligger på Bf’s hjemmeside). 
           Brevet vi sendte til budgetforhandlingerne var med som bilag. Bilag om sygemeldinger fra lærere,  

           som er steget markant. 

       b. Siden sidst og meddelelser 

i. FU – intet nyt. 

ii. Områderne – Utterslev får besøg af Udenrigsministeren. 

iii. Nyt fra Landsforeningen?  

       c. Opfølgning på opgaveliste (se altid seneste udgave i dropbox). 

 

16.  Eventuelt og punkter til næste møde onsdag d. 14.11.18 

       Jens’ og Mettes sidste møde. 


